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Voorzitter, de beschouwingen van de VVD zijn geen beschouwingen waar een salvo aan vragen 

richting het college gestuurd gaan worden. De VVD blikt terug en zet in op de toekomst. De nabije 

toekomst, in november gaan we immers de perspectiefnota vertalen naar de begroting. 

De perspectiefnota die vandaag voor ligt start met een voorwoord naar ons hart. Positief en vol 

vertrouwen en ambitie. Niets meer aan toe te voegen! Want ook de VVD-fractie is van mening dat 

onze gemeente veel te bieden heeft, dat er talloze mogelijkheden liggen op economisch gebied. Op 

toeristisch gebied en zeker op innovatief gebied in de Agro-food sector. Volledig tevreden zou je 

verwachten van een coalitiepartner. Maar helaas voorzitter, de VVD-fractie is positief én vol 

vertrouwen en ambitie, maar het afgelopen jaar heeft ons zo nu en dan de wenkbrauwen doen 

fronsen. Veel te vaak hebben we te horen gekregen dat er niet voldoende capaciteit is binnen dit 

huis. Dit zegt overigens niets over kwaliteit, laat dat duidelijk zijn. Te vaak worden middelen 

doorgeschoven omdat de werkzaamheden of plannen niet zijn uitgevoerd. Zelfs niet ontwikkeld, want 

voorzitter, zo horen wij. De menskracht ontbreekt om een onderzoek uit te voeren, een project aan te 

vangen en al helemaal niet om tot uitvoering over te gaan. Voorzitter, dit MOET anders. We kunnen 

niet langer blijven schermen met de werktitel van het raadsakkoord ‘Van ambitie naar actie’, als de 

ervaring van het afgelopen jaar ons leert dat we dit niet wáár kunnen maken. 

In het kader van de nieuwe omgevingswet zal een omgevingsvisie moeten worden ontwikkeld. 

Die opgave geeft ons de mogelijkheid onze kansen te pakken om het goud dat we in handen hebben 

te kunnen uitrollen binnen onze gemeente. College, trek het breder dan alleen de juridisch-

technische aspecten waaraan we moeten voldoen. 

Betrek hierbij vooral ook ons; de raad. We willen op de hoogte worden gehouden van de voortgang 

en de inhoud van het plan zodat we kunnen sturen. Ga hierover in gesprek met inwoners, 

ondernemers, investeerders, maatschappelijke organisaties en anderen uit om een bijdrage te 

leveren aan de ontwikkeling van de omgevingsvisie. 

Het is immers die omgevingsvisie waarin we onze toekomst vastleggen. 

Het financieel beeld ziet erop zich niet slecht uit. Echter het door het Rijk incidenteel maken van wat 

eerst structurele middelen waren, opgelegde taken met een ‘open eind constructie’, maken het er niet 

eenvoudiger op tot een sluitende begroting te komen. Dit vergt creativiteit en flexibiliteit én een vinger 

aan de pols. De VVD-fractie heeft daar vertrouwen in. Toch komen nog enkele vragen bij ons op bij het 

lezen van de diverse onderdelen. 

• Er wordt het komende jaar onvoldoende geïnvesteerd in Toerisme, een gemiste kans voor 

een gemeente met een zo rijke historie. Hetzelfde geldt voor Kunst en Cultuur. Wat een schril 

contrast vormt dit met het jubileumjaar waarin we samen lyrisch waren over ons erfgoed, 

onze saamhorigheid en bruisende ideeën.  

• De VVD kan de vooruitziende blik bij het werven van een meewerkend projectleider voor de 

verkiezingen waarderen. 

• Bij de reserves valt ons het volgende op. In de reserves Ruimtelijke Ontwikkeling vinden geen 

mutaties plaats. Dit verdient nadere uitleg. 

• De reserve Economische Ontwikkeling blijft na 2023 ook onaangeroerd. Graag ook hier een 

toelichting op. 
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Op economisch gebied, wij noemden dit al eerder, heeft de gemeente een unieke positie. Maar dan 

moeten we wel met onze ondernemers in contact blijven. Zoals ook u wellicht weet heeft de VVD een 

enquête binnen alle branches uitgezet. Deze wordt momenteel nader uitgewerkt, we komen daar 

tijdens de begrotingsbehandeling op terug. 

Tot slot voorzitter, nog enkele zaken waar de VVD-fractie haar mening over wil geven. De 

beheerplannen. Wat ons betreft wordt het beheer van de openbare ruimte niet verlaagd. Maak geen 

kosten om te becijferen wat een lager onderhoudsniveau oplevert. Voer het onderhoud op het 

huidige niveau uit. 

Hetzelfde geldt voor de vervangingsinvesteringen. Prima, maar wel in 2024 uitvoeren. 

Dan, enkele opmerkingen over de 9 verschillende college-prioriteiten uit het Raadsakkoord. 

Participatie 

Wij zien hier goede voortgang en de VVD is blij dat in de projectplanning nu standaard de 

participatieactiviteiten worden meegenomen. 

Toegankelijkheid van het sociale domein 

Concentratie van alle activiteiten in Vraagwijzer is een goede zaak; zo ontstaat voor de inwoners “one 

stop shopping”. 

Ook de mogelijke verhuizing van de medewerkers van Vraagwijzer naar het gemeentehuis draagt 

hieraan bij. 

Wonen 

Dat er nu ruime aandacht komt voor flexwoningen vinden wij positief. We zien dat in andere 

gemeenten deze woonvorm zeer gewild is. 

Ontwikkelplannen 

De VVD waardeert het dat er nu een herkenbaar kernenbeleid wordt ontwikkeld en we zien uit naar 

de resultaten. Het ontwikkelen van beleid mag echter niet tot gevolg hebben dat noodzakelijke 

verbeteringen worden uitgesteld, zoals bijvoorbeeld het geval is bij de Vossenburcht. 

Wij lezen dat er in het tweede kwartaal een zogenaamde “veegactie” is uitgevoerd en aan het college 

aangeboden. 

Vraag kan de raad daar ook kennis van nemen? 

Duurzaamheid 

De VVD is het eens met de keuze van de vier uitvoeringsprogramma’s. Wèl hebben wij het gevoel dat 

de uitwerking daarvan wel erg lang op zich laat wachten. 

Vanwege de grote prioriteit hiervan en de grote druk vanuit de samenleving, en vanuit provincie en 

rijk roepen wij u op om alle mogelijkheden van versnelling te verkennen en ons hierover vóór de 

begroting te informeren. 

Gebiedsontwikkeling en verkeer 

Hoofdthema is natuurlijk de verkeerssituatie en de daarin bestaande knelpunten. We weten hoe 

sterkt dit leeft bij onze inwoners. 

U geeft aan dat een voorfinanciering nodig is omdat de kosten pas in latere jaren zullen worden 



 

 
Algemene beschouwingen VVD 2023                                                                                                                          - 3 - 

terugverdiend. De VVD begrijpt dat en stemt daar dan ook mee in. 

Wèl willen wij u op het hart drukken om tijdig te zijn met informatie naar de raad. Het is ons te vaak 

overkomen dat wij achteraf moeten vernemen dat geplande onderzoeken nog niet waren begonnen. 

Goed nieuws mag te laat komen; slecht nieuws niet! 

Ook was de VVD-fractie verbaasd over de mededeling van de wethouder dat het onderzoek naar een 

rondweg bij Dinteloord al was afgerond en vanwege het gebrek aan kostendragers terzijde was 

geschoven. Voorzitter, is dat de bevoegdheid van het college, of heeft de gemeenteraad nog 

zeggenschap in dit dossier? 

Maatschappelijk vastgoed 

We hebben dit recent in de raad gesproken en hebben hier geen aanvullende opmerkingen over. 

Economische kracht 

De VVD is tevreden dat onze wens om zorgeconomie in 2024 als economische pijler toe te voegen, is 

gehonoreerd. 

Wat betreft vrijetijdseconomie missen wij acties om het toerisme in onze gemeente te promoten. De 

aantrekkelijkheid van Steenbergen voor dagrecreatie is nagenoeg onbekend. 

En voor meer promotie is niet veel nodig. 

De VVD stelt dan ook middels een motie voor om langs de A4, komend uit de richting Rotterdam, een 

opvallend, wervend reclamebord te laten plaatsen, waarbij automobilisten worden verleid om “een 

dagje Steenbergen” te beleven. 

Organisatieontwikkeling 

De VVD onderschrijft de noodzaak om het samenspel van raad, college en ambtelijke organisatie 

beter en hechter te maken. 

Ook de noodzaak om te veranderen van een beheerorganisatie naar een ontwikkelorganisatie zien wij 

als gewenst en onvermijdelijk. 

En wij snappen dat dit andere eisen stelt aan dit huis; ons huis. Maar daarbij pleit de VVD wel voor 

gematigdheid. Ons motto is: verbouw zo weinig als mogelijk en zo veel als onvermijdelijk. 

 

Tot slot, voorzitter, in de overige 10 prioriteiten kunnen wij ons vinden, inclusief de opmerking die ik 

gemaakt heb over de omgevingsvisie, echter het is ons niet duidelijk wat nu de relatie is tussen deze 

prioriteiten en de hiervoor behandelde negen prioriteiten uit dit College Actie Programma is. 

Graag hier enige verduidelijking bij. 

Het aangekondigde Artikel 213A-onderzoek zal gevolgen hebben voor de begroting. Daarom is het 

voor de raad cruciaal dat wij de resultaten van dit onderzoek ruim vóór de begrotingsbehandeling 

ontvangen. 

Kunt u dit toezeggen?  

 

 

Voorzitter, tot zover… 


